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Journalnr.... : 00.01002 B.lbnr. 25415
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 6830

BUDGETLÆGNING 1998 - 2001

Pkt.nr: 44

Fdm.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Rammeoplæg vedr. budget 1998 og overslagsårene 1999 - 2000 vil 
blive udarbejdet og udsendt til de budgetansvarlige i marts måned.

I den forbindelse er de "4 forhandlere" vedr. budgettet enige om, 
at indstille til økonomiudvalget, at der kun fremskrives på løn og 
de sociale ydelser i hele 4-års perioden. Dette skyldes kommunens 
aktuelle situation vedr. kassebeholdningen. Endvidere indstilles 
det, at investeringsoversigten i rammeudmeldingen nul-stilles med 
mindre der er tale om en lovbestemt investering som eks. vandmå
lere .

Der er ligeledes enighed om, at samtlige ønsker fra budgetansvar- 
lige/politiske fagudvalg til budget 1997, og som ikke blev indreg
net, skal genfremsættes på ny såfremt ønskerne stadig er aktuelle.

Indstilling:
Det indstilles,

at rammeoplægget kun fremskrives f.s.v.a. løn og sociale ydelser.

at investeringsoversigten som udgangspunkt nul-stilles.

at tidligere ønsker som ikke er indregnet skal genfremsættes til 
budget 1998.

BESLUTNING:

Besvaret:_____

Sagen, til: JbkJL
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Pkt.nr: 45
Journalnr.... : 00.01P10 B.lbnr. 25413
Sagsbehandler : GM Sagsid/lbnr. 6828 Fdm. init.

BEFOLKNINGSPROGNOSE 1997

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Plan- og budgetgruppen fremsender udarbejdet Befolkningsprognose 
1997 - 2009 for Jægerspris Kommune til udvalgets godkendelse.

Prognosen vil blive eftersendt dagsordenen.

Plan- og budgetgruppen, den 03.03.1997.
Prognosen indstilles godkendt.

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 46
Journalnr 16.19 B.lbnr. 25398
Sagsbehandler : EN Sagsid/lbnr. 6813 Fdm. init

ÆNDRING AF REFUSIONSREGLER PÅ DAGPENGEOMRÅDET

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Folketinget har den 27. dec. 1996 vedtaget en ændring af lov om 
dagpenge ved sygdom eller fødsel. Ændringen træder i kraft den 1. 
april 1997. Med lovændringen får kommunerne pligt til at tage den 
enkelte sygedagpengesag op til vurdering efter 8 uger mod hidtil 
3 måneder.

Samtidig er den fremtidige finansiering ændret, således at 
kommunerne skal afholde 50 % af udgifterne til sygedagpenge efter 
8 uger, hvor kommunerne efter de gældende regler først er medfi
nansierende efter 13 uger.

Kommunedata har lavet en beregning på Jægerspris kommunes merud
gift på baggrund af dagpengeudgiften for 1996.

Merudgiften andrager kr. 901.057,-.

Til orientering for socialudvalget.

SU har behandlet sagen den 25.02.97, nr. 10.
Socialudvalget anbefaler sagen oversendt til økonomiudvalget.

BESLUTNING:

Jr. nr.:

Besvar
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Journalnr.... : 16.05.01 B.lbnr. 25414

Sagsbehandler : BN Sagsid/lbnr. 6829

DAGPASNINGENS KAPACITET OG ORGANISERING

Pkt.nr: 47

Fdm. init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Børne- og kulturudvalget fortsatte på sit møde den 18. februar 
d.å. drøftelserne om, hvorledes der skaffes plads til de p.t. 36 
forældre, der mangler plads til deres børn.

Samtidig drøftede udvalget, hvilke forslag der skal stilles i 
forbindelse med børnehaven Katholt, hvor der forventes mindst 20 
tommer pladser, når den ny 0 - 6 års daginstitution tages i brug 
omkring l. august d.å.

På marts mødet i Børne- og kulturudvalget vil der yderligere blive 
drøftet og lavet forslag til, hvorledes der kan skaffes plads til 
21 børn i fritidshjem på Kragebakken. Normeringen på fritidshjem
met vil herved skulle udvides med i alt 16 pladser.

Fællesforvaltningen den 25. februar 1997.

For at imødekomme de akutte vanskeligheder med at klare forældres 
pasningsbehov indstiller Børne- og kulturudvalget følgende:

1. Forældreorloven indføres midlertidigt for de 0 - 2 årige fra 
1/4-97 og 4 mdr. frem med tilskud på 2.900 kr. pr. md.

2. Dagplejens normering kan om fornødent udvides fra 220 børn til 
230 børn.
Der gøres opmærksom på, at den gennemsnitlige normering på 205 
børn for 1997 ikke vil kunne overholdes. Normeringen er 
udnyttet til 217 børn pr. 1. maj d.å. med de seneste ansættel
ser, og der er aktuelt mulighed for ansættelse af to dagplejere 
yderligere.

3. Forvaltningen bemyndiges til - såfremt det bliver nødvendigt - 
at søge aftalt midlertidig merindskrivning i mindre omfang på 
enkelte daginstitutioner. Bemyndigelser foreslås begrænset på 
op til 10 børn i perioden fra 1. april til 1. september d.å.

Børne. og kulturudvalget anbefaler ændring af Katholt med nedlæg
gelse af 2 0 børnehavepladser og oprettelse af ,10 vuggestueplad
ser.

Den endelige beslutning om igangsætning foreslås at afvente 
licitationsfasen af ny institution.

Økonomisk afdeling den 3. marts 1997,

1. Forældreorlov i 4 mdr. til ca. 30 børn koster kr. 348.000
2. Opnormering af dagplejen fra 205 til 230 fra
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1. maj 1997 netto ca. kr.1.005.000
Etablering af 7 nye dagplejer- anlægsudgift .
a kr. 9.000 kr. 63.000
Den årlige udgift vil udgøre netto 
kr. 1.507.500.

3. Merindskrivning af 10 børnehavebørn vil
koste netto 1.4-30.8 1997 kr. 501.000

BESLUTNING:

jvucr*nn\jdi

tLt.

\

L  U

c u n h s ^ o ^ i j  

0 ^ 7  ~  n

t .  ^
03Un»

p ^ n c r n U u i c L



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
10.03.97

Side
8

Journalnr.... : 01.01.02 B.lbnr. 25296
Sagsbehandler : SA Sagsid/lbnr. 6711

REGIOPLANFORSLAG 1997

Pkt.nr: 48

Fdm.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Frederiksborg Amt har medio dec. 1996 udsendt "forslag til 
Regionplan 1997" til offentlig høring. Amtsborgmesteren anmoder om 
at indlæg til Regionplanen indsendes skriftlig til amtet senest 
den 1. april 1997.

Det indstilles, at økonomiudvalget tager stilling til, hvorledes 
sagen skal behandles af Jægerspris Kommune.

Indstilling fra chefgruppen vil foreligge ved økonomiudvalets 
behandling af sagen.

ØK har behandlet sagen den 13.01.97, nr. 11.
Økonomiudvalget fremsender regionplanforslaget til høring i 
arbejdsgruppen for erhverv og turisme.

Jægerspris Kommune orienterer borgerne om høringsperioden.

Regionplanforslaget behandles i børne- og kulturudvalget den 
20.02.97, Teknik- og miljøudvalget den 27.02.97, økonomiudval
get den 10.03.97 og byrådet den 18.03.97.

Teknisk forvaltning den 17.02.97.
Bilag: Referat fra møde med erhvervs- og turismegruppen den 4. 
februar 1997.

Den 4. februar 1997 afholdt erhvervs- og turismegruppen møde om 
Forslag til Regionplan 1997.

Indstilling:
Til drøftelse.

TU har behandlet sagen den 27.02.97, nr. 71.
Et materiale fra forvaltningen blev gennemgået.

Forvaltningen udarbejder et forslag til høringssvar til 
forelæggelse for økonomiudvalg og byråd.

Administrationen den 03.03,97.
Regionplanforslag 1997 har været forelagt fagudvalgene. Socialud
valget tog orienteringen til efterretning, Børne- og kulturudval
get tog orienteringen til efterretning, og man henviser til ved-
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lagte notat, der er udarbejdet af erhvervs- og turismegruppen. Med 
hensyn til centerstrukturen anbefaler man planens pkt. 1 for ikke 
at svække muligheden for at udbygge amtslige institutioner i 
Frederikssund.

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 49
Journalnr 09.02.11 B.lbnr. 25346

Sagsbehandler : MM Sagsid/lbnr. 6761 Fdm. init.

HØRING OM STØJREGULERING AF FORSVARETS SKYDE- OG 
ØVELSESTERRÆNER

Økonomi i

Sagsfremstilling:

Bilag: Miljøstyrelsens høringsbrev af 8. januar 1997 med udkast 
til bekendtgørelse om støj-regulering af forsvarets øvelsespladser 
og skyde- og øvelsesterræner og bemærkninger til denne, og Udkast 
til vejledning om beregning af støjkonsekvensområder omkring for
svarets øvelsesområder.
Vilkår og bilag 1 fra Jægerspris kommunes påbud af 14.04.1992: 
"Tilsynsgrundlag".

Miljøstyrelsen har sendt ovenstående udkast til fremtidig støj re
gulering af skydeterræner til høring hos bl.a. de kommuner, der er 
hjemsted for et skydeterræn. Høringssvar bedes indsendt inden 17. 
februar 1997. Administrationen har anmodet om forlænget svarfrist.

Tilsynet med øvelsesterræner har siden miljøbeskyttelsesloven blev 
indført ligget hos kommunerne. I 1993 blev de optaget på listen 
over virksomheder, der skal have en kapitel 5-godkendelse, og 
forsvaret indsendte ansøgninger til de berørte kommuner. Under 
arbejdet på en vejledning om virksomhedstypen har der været megen 
dialog mellem Forsvaret og Miljøstyrelsen, og der har juni 1995 
været afholdt en høring, hvor også de berørte kommuner deltog. 
Undervejs er det afprøvet, om en tysk beregningsmodel for støj fra 
tunge våben kunne anvendes/tilpasses danske forhold.
I høringsmaterialet foreslås landsdækkende regler, hvor der dels 
sættes betingelser for skydeterrænerne iht. miljøbeskyttelseslo
ven, og dels præciseres, hvordan planlovens bestemmelse om, at 
støjbelastede arealer ikke udlægges til (ny) støj følsom anvendel
se .

Realer for skydeterræner mv. (udkast til bekendtgørelse om støj re
gulering) .

Der er meget begrænsede muligheder for at støjdæmpe aktiviteterne 
på områderne, og mulighederne for at varetage miljøhensyn ind
skrænkes derfor til geografiske og tidsmæssige begrænsninger for 
aktivitetsudøvelsen. Mulighederne for geografisk flytning er be
grænset af hensyn til bl.a. pladskrav og sikkerhedsforhold. For
svarets forpligtelser til uddannelse gør, at der også er grænser 
for, hvilke tidsmæssige begrænsninger, der kan lægges på aktivite
ten.

Med det foreliggende udkast til bekendtgørelse lægges der op til, 
at de nærmere retningslinier for støjmæssig regulering fastsættes 
på landsplan (og ikke i kommunen som ved en kapitel 5-virksomhed).

Forsvaret foretrækker en landsdækkende bekendtgørelse frem for 
enkeltsagsbehandling i de respektive kommuner; hermed sikres, at
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områderne behandles ensartet, og det sikres, at områderne kan 
anvendes i det omfang, Forsvaret anser det for nødvendigt for at 
opfylde de uddannelsesmæssige mål. - Også Miljøstyrelsen vurderer 
efter et langvarigt forhandlingsforløb, at de miljømæssige forbed
ringer, der vil kunne opnås inden for de rammer, der sættes, efter 
omstændighederne bedst vil kunne nås gennem en bekendtgørelse.

Vigtige punkter i udkast til bekendtgørelse:

Vilkår: max støjgrænse ved nærmeste bolig (ell. lign., fx sommer
huse) udenfor terrænet 110 dBc SEL, dog for Jægerspris og Oksbøl

Faste stillingsområder må ikke ligge nærmere end 200 m fra nærme
ste bolig udenfor terrænet.

Mulige våbentyper fremgår af bilag 3.

Aktivitetsfri perioder foreslås efter et system, der fremgår af 
bilag til bekendtgørelsen. For hver våbentype og tidsum (dag/aften 
ell. week-end/nat) angives et antal døgn, hvor hver enkelt aktivi
tet (så vidt muligt) skal undlades. Det tilstræbes, at perioderne 
for de enkelte våbentyper falder sammen, og at helligdage og peri
oden 01.- 31.juli holdes fri for aktivitet.

Annoncering om kommende aktiviteter, herunder tidspunkt og forde
ling på døgnet, antal og art af C-vægtede skud mv.

Tilsynet skal stadig ligge hos kommunen, dog anbefales det, at 
kommunerne indberetter eventuelle overtrædelser til Miljøstyrelsen 
og Forsvarsministeriet. Forsvaret kan gennemføre beregninger af 
hvilken støjpåvirkning, en givet aktivitet har givet.

Nuværende lokale regler skal falde væk i løbet af 3 år.

Forvaltningens bemærkninger

10% af befolkningen vil føle sig væsentligt generet ved engangs- 
værdier på 85-90 dBc ifgl. vejledningen. Forsvaret vurderer, at 
det ikke vil være muligt at overholde en lavere værdi end de an
førte.

Der foreslås ikke grænseværdier for den samlede aktivitet. Den 
metode, der foreslås i vejledningen, giver mulighed for at opstil
le en årsvægtet grænseværdi.

Der anføres intet om forholdsregler ved inversion, en atmosfærisk 
tilstand, hvor lydudbredelsen sker anderledes med meget kraftige 
gener til følge. Forsvaret har internt bestemt, at skydning med 
tunge våben i videst muligt omfang afbrydes, såfremt der indtræf
fer temperaturinversion (vejledning side 7).

I Jægerspris er det nugældende tilsynsgrundlag et påbud efter 
miljøbeskyttelseslovens § 41 og § 42 af 15.04..1992. Der er mar
kante forskelle mellem bekendtgørelse og påbud:
I dag er der ingen skarpskydning i en tre ugers periode i juli + 
påske, pinse og jul.
Tunge våben må ikke bruges i perioden 01.07.- 15.08. - Bekendtgø
relsen lægger op til, at de aktivitetsfri dage så vidt muligt 
lægges indenfor højtider og juli måned. Men der vil ikke være den 
sikkerhed for ro, der er i dag. Det er heller ikke sikkert, at der
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er pause i alle våbentyper samtidigt.
Våbentyper er anført på et bilag, og omfatter ikke (som bekendtgø
relsen) alle de våbentyper, Forsvaret bruger i dag, eller fremo
ver. Fx må der max anvendes 50 kg i sprængladninger, og ikke 100 
kg som i bekendtgørelsen.

Bekendtgørelsen lægger op til ensartede regler over hele landet, 
og dermed samme regler for Jægerspris og Oksbøl. Hvis bekendtgø
relsen bliver vedtaget som det foreliggende udkast, kan det ikke 
udelukkes, at der sker en aktivitetsudvidelse i Jægerspris Skyde- 
og Øvelsesterræn uden forudgående dialog om miljøspørgsmål, hver
ken med kommune eller Miljøstyrelse.

Beregningsmetode til brug for fysisk planlægning (udkast til vej
ledning om støjkonsekvenszoner)
I følge planloven skal fremtidige støjulemper forebygges, bl.a. 
ved at støjbelastede arealer ikke udlægges til boligbegyggelse 
eller anden støj følsom arealanvendelse. Planstyrelsen bad derfor 
amterne om at indbygge støj konsekvenszoner i regionplanerne 1993 
omkring skyde- og øvelsespladserne. I disse zoner må der ikke 
vedtages lokalplaner, der udlægger et område til støj følsom areal- 
anvendelse, fx boliger. Der findes ikke endnu en metode til fast
læggelse af disse zoner, og Frederiksborg amt har derfor fulgt en 
foreløbig anbefaling fra Forsvaret om at bruge 5 km omkring kate
goris - terræner, og både i regionplan 93 og udkast for 97 udlagt en 
zone omkring Jægerspris Skyde- og Øvelsesterræn.

I udkastet til vejledning foreslås der en konkret beregningsmeto
de. Metoden bygger på en tysk model, Larmlast, og har været afprø
vet i 3 forsøgsområder, bl.a. Jægerspris.
Hovedparten af støjkilder opgøres præcist (antal skud, lydemission 
pr. skud, skyderetning, tidspunkt) lægges ind i modellen. Der 
anvendes C-vægtning, en tilpasning til det store indhold af lave 
frekvenser. Der er indbygget DEN-vægtning for følsomme perioder 
(intet tillæg for dag (d: day), 5dBc tillæg for aften ell. weekend 
(e: evening), 10 dBc for nat (n: night). Beregningen gennemføres 
over en periode, fx et år, og resultatet kan opgøres som en års- 
vægtet middelværdi. Erfaringsmæssigt er der en ganske godt over
ensstemmelse mellem denne værdi og de gener, folk i nærheden af 
skydningerne oplever. Grænsen for støjkonsekvenszonen foreslås sat 
til 55 dBc DEH der er den værdi, hvor ca 10% af befolkningen 
føler sig væsentligt generet.

Der foretages beregninger for støjbelastningen fra tunge våben 
{udtrykt i Lc DEN) og for lette våben (udtrykt i LA DEH ) . Hvis 
de to områder er nogenlunde lige store, dvs. der ér mindre end 5dB 
fra ydergrænsen for det mindste til grænsen for det største, skal 
der beregnes en forlængelse til det største område. Der er lavet 
foreløbige beregninger for Jægerspris Skyde- og Øvelsesterræn, og 
der vil sandsynligvis blive tale om en sådant tillæg. Det er på 
nuværende tidspunkt ikke muligt at sige, hvor den endelige støj- 
konsekvenszone vil komme til at ligge.

Borgmesteren har bestemt, at byrådet holder temadag om høringsma
terialet, og her tager stilling til videre behandling.

Indstilling:

til foreløbig drøftelse.

TU har behandlet sagen den 30.01.97, nr, 28.
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Udvalget ønsker, at der indhentes en bekræftigelse på .at 
høringsfristen er accepteret udsat som ønsket af Jægerspris 
kommune.

Teknisk forvaltning den 21.02.97.
Der afholdes temamøde for Jægerspris byråd om høringsmaterialet 
05.03.97. Miljøstyrelsen, Landsplankontor, Forsvaret og 
Jægersprislejren er inviteret. Ved mødet vil der blive mulighed 
for at afklare evt. tvivlsspørgsmål, og Forsvarets bygningstje
neste vil præsentere en foreløbig beregning af støjkonsekvens - 
zonen omkring Jægerspris Skydej- og Øvelsesterræn.

Borgmesteren har anmodet Miljøstyrelsen om forlængelse af 
høringsfristen til 14.04. Styrelsens svar foreligger ikke.

Indstilling:
til drøftelse.

TU har behandlet sagen den 27.02.97, nr. 50.
Forvaltningen oplyste, at temadagen afholdes den 7. marts 1997 
ikke som ovenfor oplyst den 5. marts 1997.

Miljøstyrelsen opfordres til at sende sagen til høring i andre 
berørte kommuner (Hundested, Frederiksværk, Frederikssund 
m. f 1.) .

Administrationen den 3. marts 1997,
Der indkaldes til ekstraordinært byrådsmøde mandag den 10.03.97 
kl. 17.00.

BESLUTNING:
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Journalnr.... : 00.01002 B.lbnr. 25416
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 6831

TIDSPLAN FOR BUDGETLÆGNING 1998 - 2001

Pkt.nr: 50

Fdm.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Plan- og budgetgruppen har udarbejdet tidsplan for budgetlægning 
1998 - 2001.

Befolkningsprognosen er under udarbejdelse og rammeoplæg forven
tes udsendt i marts som angivet i tidsplanen. Rammeoplæg forventes 
behandlet i fagudvalgene i maj måned. Herefter går det samlede 
budgetoplæg til økonomiudvalgets drøftelse i juni måned, ligesom 
der afholdes et orienteringsmøde i juni om budgetoplæggets udvi
sende .

Indstilling:
Tidsplanen indstilles til godkendelse.

BESLUTNING:

Jr. n r . : -----------

Besvaret:---------

S  aa en til:
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Pkt.nr: 51
Journalnr.... : 00.01007 B.lbnr. 25417
Sagsbehandler : JH Sagsid/lbnr. 6832 Fdm. init.

AFSKRIVNING AF RESTANCER

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Der er udarbejdet en liste over 11 restancer - totalbeløb kr. 
226.576,99.

Begrundelsen for at afskrive de 11 restancer er følgende:

- Dødsfald, hvor der ikke er inddrivelsesmulighed i boet.

- Restancerne er forældet, og der har ikke været mulighed for at 
opkræve restancerne indenfor den 5-årige forældelsesfrist.

- Der findes ikke tilbagebetalingserklæringer.

- Incassoafdelingen har ikke modtaget tilbagebetalingserklæringer 
før forældelse.

Indstilling:
Skatteafdelingen indstiller beløbet kr. 226.576,99 til afskriv
ning .

BESLUTNING:
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Journalnr.... : 00.15.00 B.lbnr. 25418
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 6833

ADMINISTRATIV FORENKLING I FORBINDELSE MED NY 
ORGANISATION OG INDRE STRUKTUR PÅ RÅDHUSET.

Pkt.nr: 52

Fdm. init.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
De kommunale institutioner og forvaltninger oplever i disse år et 
stadigt stigende pres og øgede krav fra borgerne og dermed skatte
yderne om effektivitet, service og kvalitet.

Det er Jægerspris Kommunes overordnede politik at tilbyde højest 
mulig service og optimale ydelser til borgerne under skyldig hen
syntagen til de givne økonomiske ressourcer.

Da 3 ledende stilinger blev ledige, blev man i kommunens politiske 
og administrative ledelse enige om, at tage den samlede admini
strative struktur op til debat.

Det er alment kendt, at det i forbindelse med overenskomstforhand
lingerne i 1994 blev aftalt, at medbestemmelse og medindflydelse 
skulle sættes på dagordenen, senest pr 15. februar 1997 med ned
sættelse af et forhandlingsorgan omkring arbejdet med at udfylde 
nye rammer og strukturer for arbejdet i samarbejdsorganerne.

Dette arbejde omkring medarbejderindflydelse og medbestemmelse 
skal ses i direkte sammenhæng med ønsket om at forberede de kommu
nale organisationer på de uafvendelige omverdenskrav omkring ser
vice, kvalitet og effektiv ressourceudnyttelse.

Jægerspris Kommunes ressourcer består udover de økonomiske midler, 
som borgerne bidrager med gennem deres skatteindbetalinger, af det 
væsentligste produktive aktiv - medarbejderne.

Byrådet besluttede i december måned 1996 den overordnede struktur. 
Det var herefter et naturligt ønske fra både den politiske og 
administrative ledelse at inddrage medarbejderne i størst muligt 
omfang i den nye administrative opbygning, der skal møde den kom
mende tids krav og forventninger.

Medarbejderne i de enkelte afdelinger på Rådhuset har i januar 
1997 arbejdet seriøst og målrettet med at give deres vinkler på 
forbedringer af administrative procedurer og bud på logiske og 
hensigtsmæssige organisatoriske sammenlægninger.

Disse forslag er drøftet med medarbejderne i samarbejdsudvalgene 
gennem januar og februar 1997.

Resultatet blevet en vægtning af organisationen, således at de 
administrative funktioner, der har direkte kontakt til borgerne i 
Jægerspris Kommune, bliver organisatorisk samlet under én forvalt
ningschef i en udvidet Fællesforvaltning.
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De administrative funktioner, der servicerer og arbejder internt 
med økonomi og sekretariatsfunktioner overfor den politiske og 
administrative ledelse samles under en forvaltningschef for Sekre
tariats- og Økonomiforvaltningen.

Løn og personalefunktionen er udvidet med tilgang af en personale
chef, der ved siden af løn og personaleopgaver skal udvikle afde
lingen til at varetage ad hoc opgaver for organisationen som hel
hed og specifikt i forhold til kommunaldirektøren som stabsfunkti
on.

Hermed er der sendt et klart signal indadtil til medarbejderne og 
udadtil til borgerne: Jægerspris Kommune tager seriøst på udfor
dringerne og tidens krav om at styrke service, kvalitet og effek
tivitet .

Service, kvalitet og effektivitet vil derfor være det overordende 
interne ledelsesmål for Jægerspris Kommunens Fællesforvaltning, 
hvor samspillet om at opfylde intentionerne på tværs af de tradi
tionelle faglige kulturer er den væsentligste opgave.

Det er en stor og omfangsrig opgave, som stiller krav til tværgå
ende samarbejde, men også byder på en mængde muligheder for udvik
ling på både det faglige og personlige plan.

Opgaven understøttes af, at der i forvejen er en meget høj grad af 
faglig selvforvaltning tilstede i de enkelte administrative områ
der, således at den nye forvaltningschef kan vægte sine ressourcer 
med henblik på etablering af det tværgående samarbejde.

Det er vedtaget, på det politiske og ledelsesmæsssige niveau, at 
evaluere den nye organisation og indre struktur efter en 2 årig 
periode, d.v.s. senest 1. januar 1999.

Den nye overordnede organisationsplan, fremgår af vedlagte dia
gram.

De økonomiske konsekvenser af organisationsændringerne, herunder 
omklassificeringer, vil fremkomme til mødet i økonomiudvalg og 
byråd i april.

BESLUTNING:
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Journalnr.... : 82.00.00 B.lbnr. 24385
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 6502

ÆNDRET BENYTTELSE AF LOKALER TIL ADMINISTRATIVE 
FORMÅL.

Pkt.nr: 53

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Annekset:

Jægerspris Kommune har lejet Annekset af stiftelsen. Den årlige 
husleje andrager, incl. lys, varme og rengøring, ca 160.000 kr. 
Annekset anvendes til arbejdsmarkedsafdelingens kontanthjælpsaf
snit og aktiveringsafsnit. Formålet med at placere aktiviteterne 
omkring arbejdsledige på Annekset var, at de klienter der udeluk
kende havde arbejdsløshed som baggrund for deres henvendelse, 
kunne henvende sig i en administrativ enhed udenfor rådhuset.

Afdelingslederen foreslår, at kontanthjælpsgruppen og konsulenter
ne på respektive områder flyttes tilbage på rådhuset, da der er 
sket store ændringer på arbejdsmarkedet, som har haft indflydelse 
på såvel klientantallet som personkredsen. Projekterne på Annekset 
er ligeledes nedlagt (systue, kantine samt vaskeri). Notat af 
27/8-1996 fra afdelingsleder Ester Nielsen vedlægges.

Fællesforvaltningen anmoder om, at Annekset benyttes til rådgiv
ningsafdelingen samt til de voksenpsykiatriske støtteopgaver. 
Fordelen vil være, at personalet på Svinget vil få mulighed for et 
tættere samarbejde med sagsbehandlerne. Endvidere vil sagsbehand
lerne være placeret i mere neutrale omgivelser i forhold til fami
lier med vanskeligheder. Hertil kommer, at der på Annekset vil 
kunne opbygges et fast mødested for voksne med sindslidelser.

Det skal oplyses, at der er indgået en samarbejdsaftale omkring 
benyttelse af "Værestedet" i Frederikssund for voksne sindsliden
de. Denne samarbejdsaftale er indgået i 1995 og er uopsigelig i 3 
år. Herefter kan aftalen opsiges med ét års varsel. Den årlige 
udgift hertil er 150.000 kr.

Med hensyn til øvrige fordele og muligheder henvises til Bjarne 
Nielsens notat af 2/6-1996 som er vedlagt.

Flytning af de to områder vil være udgiftsneutral. Der har været 
ønske om fælles telefonlinie med rådhuset. Dette vil koste ca. 
150.000 kr.

Lægehuset:

I lægehuset har der siden hjemmeplejens flytning været ledige 
lokaler som ikke har kunne udlejes. Teknisk forvaltning anmoder 
om, at disse lokaler må benyttes til placering af CTS-station samt 
hjemsted for servicekorpset og administrative funktioner fra råd
huset (kommunale bygninger og grønne områder).
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Søren Lindegaard har ved notat af 14/8-96 opgjort omkostningerne 
ved indflytning i lægehuset til 100.000 kr. (bilag vedlægges). Det 
er i administrationen aftalt, at flytteomkostningerne skal reduce
res, samt at vedligeholdelsesomkostninger indarbejdes i vedlige
holdelsesplanen. Herved søges alle omkostninger afholdt indenfor 
eksisterende budgetrammer. Dette under forudsætning af politisk 
vedtagelse om, at lokalerne fremover anvendes til administrative 
formål.

Hermon:

I forbindelse med køb af en del af DISA-ejendommen til klubformål, 
flyttes de nuværende aktiviteter i Hermon dertil. Administrationen 
anmoder om politisk stillingtagen til anvendelse af Hermon frem
over .

Indstilling:
Til drøftelse.

ØK har behandlet sagen den 09,09.96, nr. 194.
Lokalesituationen drøftet i økonomiudvalget. Oversendes til 
udvalgene efter budgetforhandlingen vedr. 1997.

2 lokaler i Lægehuset anbefales benyttet til placering af 
CTS-station samt hjemsted for servicekorpset og administration 
fra rådhuset (kommunale bygninger og grønne områder). Udgif
terne til overflytningen finansieres indenfor den eksisterende 
budgetramme.

Det resterende lokale tilbydes Lægecentret til leje. 

Fællesforvaltningen den 22.01,97,
Forvaltningen har afholdt møde med udvalgsformanden, der har 
forespurgt hvorledes klientgruppen er sammensat og hvilke 
foranstaltninger vi ønsker iværksat for denne gruppe.

Afdelingsleder Ester Nielsen har udarbejdet et notat om dette som 
vedlægges dagsordenen.

Socialudvalget bedes tage stilling til forvaltningens forslag, om 
at flytte kontanthjælpsgruppen og konsulenterne til* rådhuset samt 
rådgivningsafdelingen/voksenpsykiatrisk til Annekset.

Jr. nr.: ________________ ___
SU har behandlet sagen den 2 8,01.97 , nr. l.jjgsvai et:_____________
Socialudvalget anbefaler, at kontanthjælpsgruppeh og
konsulenterne flyttes tilbage til rådhuset, samt at Annekset 
benyttes til rådgivningsafdelingen samt til de voksenpsykia
triske støtteopgaver.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 20.02.97. nr. 17.
Børne- og kulturudvalget anbefaler den foreslåede flytning 
under forudsætning af det er udgiftsneutral.
BESLUTNING:
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Journalnr.... : 05.00
Sagsbehandler : AJE 

TRAFIKSIKKERHEDSPLAN

B.lbnr. 23259
Sagsid/lbnr. 6362

Pkt.nr: 54

Pdxn. init.

Økonomi:
Bilag: Målsætninger.
Sagsfremstilling:
Anders Nyvis A/S har fremsendt udkast til færdselssikkerhedsplan 
for Jægerspris Kommune.

Analysen af de politiregistrerede uheld viser at uheldstallet i 
perioden 1991-95 næsten har været kontant på kommunevejene. I 
samme periode har uheldstallet været faldende på amts- og statsvej 
i kommunen. Ulykkestallet i Jægerspris kommune er dog lavere end 
landsgennemsnittet.

Uheldene på kommunevejene er meget spredte. Kun på Dysagervej og 
Kyndbyvej kan man tilnærmelsesvis tale om koncentrationer af 
uheld.

Selv om der ikke er store uheldskoncentrationer i kommunen har 
skole- og institutionsvejsundersøgelsen vist, at der er megen 
utryghed ved at færdes på vejnettet.

De punkter, der giver størst anledning til utryghed (hvor mere end 
10 elever har bemærkninger) er opremset på side 18-21 i tekstrap
porten.

På siderne 22-26 i tekstrapporten er udsagn fra børneinstitutio
ner, dagpleje, ældreforeninger og grundejerforeninger listet op. 
Detaljer og geografisk udpegning sker i bilagsmaterialet.

Indstilling:
Til drøftelse.

TMU har behandlet sagen den 30.05.96, nr. 131.
Udkast til trafiksikkerhedsplan blev drøftet/gennemgået af 
Helle Huse, Anders Nyvig A/S.

Forvaltningens bemærkninger den 16.07.96.
Forvaltningen har udarbejdet 2 alternativer til tidsplan. 1. al
ternativ medfører at planen kan godkendes endeligt i december 
1996. Hvis 2. alternativ følges kan planen godkendes endeligt i 
juni 1996.

Efter ønske fra Jan Ohlsson har forvaltningen desuden udarbejdet 
et forslag til strategi for anvendelsen af trafiksikkerhedsplanen. 
Strategien er udarbejdet for, at der ikke opstår uenighed/mis-
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forståelser imellem borgere, forvaltning og byråd omkring hvilke 
forventninger, der kan stilles til trafiksikkerhedsplanen.

Indstilling:
Det indstilles,

- at udvalget tager stilling til hvilken tidsplan der skal følges.

- at strategi for anvendelsen af trafiksikkerhedsplanen godkendes.

Teknik- og miljøudvalget har behandlet sagen den 01.08.96, nr.
169.
1. Alternativ 2 følges.

2. Strategiplanen godkendt.

Teknisk forvaltning den 16.08.96:
Trafiksaneringsplan - målsætninger.

Trafiksaneringsplanen skal sammen med de udpegede utrygge steder 
anvendes til udpegning af indsatsområder. Der er derfor på nuvæ
rende tidspunkt behov for at forslaget bliver diskuteret igennem 
så vej/stinettet kan fastlægges til brug for det videre arbejde.

Anders Nyvig har desuden udarbejdet et forslag til målsætninger og 
indsatsområder.

Indstilling:
Det indstilles, at vej og stinettet fastlægges samt at målsætnin
gerne godkendes.

TU har behandlet sagen den 29.08.96, nr. 184.
Målsætningerne blev godkendt. Den tekstmæssige fremstilling af 
afsnit 6 redigeres.

Teknisk forvaltning den 16.01.97.
A. Nyvig har udarbejdet det endelige forslag til trafiksikkerheds- 
planen.

Efter evt. godkendelse, skal sagen på ØK og BY i februar hvorefter 
planen udsendes til høring i februar/marts. Der annonceres i 
avisen og planen fremlægges til gennemsyn i forvaltningen og på 
biblioteket. Samtidigt er planen til høring i skolebestyrelserne.

Teknik- og miljøudvalget drøfter indkomne ideer og bemærkninger i 
april.

Indstilling:
Det indstilles, at trafiksikkerhedsplanen godkendes.

TU har behandlet sagen den 30.01.97, nr. 36.
Godkendt.
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Administrationen den 04,03.97,
Trafiksikkerhedsplanen forelægges økonomiudvalg og byråd med 
indstilling om, at planen sendes til høring.

Jr. nr.:

Besvaret: 

Bogen til:
i
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Pkt.nr: 55
Journalnr 22.11 B.lbnr. 25337
Sagsbehandler : MA Sagsid/lbnr. 6752 Fdm. init.

ÆNDRING AF TAKSTREGLEMENT FOR KØRSEL MED 
HYREVOGNE * I

Økonomi:
Bilagt Takstblad med ændringerne.
Sagsfremstilling;
AK-Taxi ansøger ved brev af 27. december 1996 om ændring af 
kommunens takstregulativ for kørsel med hyrevogne.

Taksterne ønskes ændret så de er ens med Frederikssund Kommunes 
takstregulativ.

Forvaltningens bemærkninger.
I gennem de senere år har Jægerspris Kommune fulgt de takster, der 
er gældende i Frederikssund.

Indstilling:
Det indstilles, at regulativet godkendes med de af Frederikssund 
kommune angivne takster.

TU har behandlet sagen den 30.01.97, nr.- 34.
Indstilles godkendt over for økonomiudvalg og byråd.

BESLUTNING:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
10.03.97

Side
24

Pkt.nr: 56
Journalnr 01.02.05 B.lbnr. 25387

Sagsbehandler : MM Sagsid/lbnr. 6802 Fdm. init.

MILJØANSØGNING VEDR, DEPONERING AF FLYVEASKE I 
KULGÅRDE PÅ KYNDBYVÆRKET

Økonomi;
Sagsfremstilling:
Elkraft søger 05.02.97 om godkendelse efter miljøbeskyttelseslo
vens kapitel 5 af askeopfyldning i nedlagte kulgårde og kølevands- 
kanaler på Kyndbyværket, omfattende et samlet areal på 22.500 mI 2 
med i alt ca. 120.000 tons aske over en periode på et halvt år i 
1997. Endvidere søges dispensation fra bestemmelsen om, at 
affaldsanlæg skal ejes af det offentlige (miljøbeskyttelseslovens 
§50). Elkraft mener ikke, at projektet er omfattet af WM-regler
ne .

Anvendelse og dermed nyttiggørelse af aske er i overensstemmelse 
med de overordnede principper i miljøbeskyttelsesloven og råstof
loven om henholdsvis at begrænse anvendelse og spild af råstoffer 
og andre resurser, og at naturbundne råstoffer i videst muligt 
omfang erstattes af affaldsprodukter.

Frederiksborg Amt beder 12.02.97 om en tilkendegivelse af, om 
lokalplan 58 muliggør anvendelsen af flyveaske.

Forvaltningens bemærkninger
Kompetencen i forhold til såvel kapitel 5-ansøgningen som §50 
ligger hos Frederiksborg Amt. Det samme gælder forebyggelse af 
gener (b. om anmeldelsespligtige virksomheder mv.). Jægerspris 
Kommune skal videresende ansøgningen med sine bemærkninger.

Planmæssige forhold:

Flyveaske er et restprodukt, hvortil der skal udpeges arealer i 
regionplanerne til deponi. Der er ikke udpeget arealer i 
Frederiksborg Amt, da der ikke længere opstår flyveaske fra kulfy
ring i amtet, efter at Kyndbyværket er ophørt med kulfyring.
Den aske, der påregnes deponeret, stammer fra Asnæsværket, og 
mængden vil dække ca. 20% af deponeringsbehovet i Elkraft-området 
(dækkende hovedparten af Sjælland) i perioden 1997-2000.

I lokalplan 58 for Kyndbyværket er det bestemt, at kulgårdene 
retableres og dækkes med jord. Der skal opfyldes til mindst kote 
2,3. Der nævnes ikke, hvilke materialer, der skal anvendes. 
Forvaltningen har forespurgt amt og landsplankontor om deponering 
af flyveaske kræver udpegning i regionplanen.
Dette spørgsmål bør være afklaret, før kommunen udtaler sig til 
amtet i sagen.

Udvaskning til Isefiorden: Vandkvalitetsinstituttet har foretaget 
analyser af asken, og beregninger af den udvaskning, der vil finde 
sted til Isefjorden. Der konkluderes, at udvaskning fra askedepo-
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nering ikke vil ændre vandkvaliteten i Isefjorden væsentligt, og 
dermed ikke forøge det allerede eksisterende nærfelts udstrækning. 
Støj og støv: Asken vil blive sejlet til kajen. Den befugtes inden 
læsning og efter behov under losning. Der forventes ikke gener i 
boligområdet.

Indstilling:
til orientering.

TU har behandlet sagen den 27.02.97, nr. 52,
Det indstilles, at byrådet udtaler at deponeringen ikke kan 
foretages indenfor lokalplanens rammer.

BESLUTNING:
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Journalnr.... : 01.02.05 B.lbnr. 25390
Sagsbehandler : AS Sagsid/lbnr. 6805

LOKALPLAN 60 - UDVIDELSE AF BRUGSEN VED 
MØLLEHEGNET * i

Pkt.nr: 57

Fdm.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Bilag: lokalplanforslag 60

Efter flere møder med teknisk forvaltning fremsender Arkitekt- og 
Byggelederfirma "Gantehus" 13.02.97 et lokalplanforslag på vegne 
af Jægerspris Brugsforening.

Formålet med lokalplanen er at give mulighed for en udvidelse af 
Jægerspris Brugs. Jægerspris Brugs har behov for at opføre 2 til
bygninger på henholdsvis 800 og 164 m2 og yderligere en overkørsel 
fra Møllehegnet.

Forvaltningens bemærkninger:
Den planlagte udbygning af Jægerspris Brugs vil medføre en bebyg
gelsesprocent på 34 %. Brugsforeningen er omfattet af byplanved
tægt nr. 10 med max. bebyggelsesprocent på 25 %. I forbindelse med 
vedtagelse af lokalplanen, vil byplanvedtægt nr. 10 blive ophævet
i lokalplanområdet.

Lokalplanforslaget er ikke i strid med kommuneplanramme J - C4, 
der udlægger området til centerformål med bl.a. butikker. Bebyg
gelsesprocenten er for hver enkelt ejendom i området max. 40 %.

Indstilling:
Det indstilles, at udvalget anbefaler over for ØK/byråd, at lokal
planforslaget udsendes i offentlig høring.

TU har behandlet sagen den 27.02.97, nr. 69.
Indstillingen tiltrædes.

Der indføjes en bestemmelse om at regnvand bør afledes til 
faskine.

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 58
Journalnr 01.02.05 B.lbnr. 25379
Sagsbehandler : AS Sagsid/lbnr. 6794 Fdm. init.
LOKALPLAN 59 OG KOMMUNEPLANTILLÆG 13 FOR ET 
BOLIGOMRÅDE PÅ AHORNVEJ I

Økonomi;
Sagsfremstilling:
Bilag: lokalplanforslag 59 med kommuneplantillæg 13.
Lokalplanforslag 59 med kommuneplantillæg 13 for et boligområde på 
Ahornvej har i perioden 26. nov. 96 - 26. jan. 97 været fremlagt 
til off. gennemsyn.
I forbindelse hermed er fremkommet følgende bemærkninger/indsigel- 
ser til forslaget:
Færgegaarden meddeler, at der ikke er indsigelser til lokalplan- 
forslaget.
Frederiksborg Amt meddeler, at Amtet som regionplanmyndighed ikke 
har bemærkninger til forslaget. Det bør dog fremgå af lokalplan
forslaget, hvorledes det udlagte område forholder sig til kommu
nens spildevandsplan.
Willy og Birgit Bryde, Birkealle 37, 3630 Jægerspris, har i et 
brev sendt en protest mod byggeri af 13 boliger på lokalplanområ
det, inden der er fundet en forsvarlig udkørsel for Birkehavens 
beboere.
I brevet er der forslag om, at der etableres en vej på den nordli
ge del af lokalplanområdet, således at beboerne på Birkehaven får 
udkørsel til Ahornvej og at udkørsel til Møllevej lukkes. I brevet 
anføres, at beboerne på Birkehaven er ældre mennesker og at udkør
sel til Møllevej fra Birkehaven måske er farligere end den netop 
lukkede udkørsel fra Birkealle.
Kurt Jeppesen og Tom Frederiksen, henholdsvis Askevej 56 og 58, 
3630 Jægerspris har i et brev sendt en indsigelse mod at opføre 
boligbyggeri direkte op til deres erhvervsvirksomheder. Indsigel
sen er begrundet med, at der fra begge virksomheder forekommer 
arbejdsstøj, som de kommende boligejere vil kunne klage over. 
Fastholdes boligbyggeriet bør der i følge brevet være en servitut, 
som gør boligejerne opmærksom på, at der er 2 erhvervsvirksomhe
der, hvor der kan forekomme arbejdsstøj fra maskiner,, værktøj og 
motorer.
Forvaltningens bemærkninger:
I lokalplanforslaget er nævnt, at lokalplanområdet er omfattet af 
kommunens spildevandsplan. Området har fælles system med afledning 
til hovedledninger i Ahornvej. Selv om der er fælles system bør 
regnvand ledes til faskine på egen grund.
Etablering af en vej på lokalplanområdet, der kan give beboerne på
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Birkehaven mulighed for udkørsel til Ahornvej, vil kræve udarbej
delse af et nyt lokalplanforslag. I et rev. lokalplanforslag med 
vejudlæg vil der sandsynligvis højest blive mulighed for opførelse 
af ca. 11 ejer-boliger. Kan der ikke opnåes enighed med ejeren, 
vil byrådet med en lokalplan kunne ekspropriere vejarealet.
Teknisk forvaltning må give forslagsstillerne ret i, at udkørsels- 
forholdene fra Birkehaven til Møllevej er ikke er optimale på 
grund af oversigtsforholdene på stedet.

Askevej 56 og 58 samt lokalplanområdet ligger ikke i et rent 
erhvervsområde, der er også boliger. Efter både kommuneplan og 
byplanvedtægt må der ikke opføres virksomheder eller anlæg, som 
medfører gener i form af støj, røg, luftforurening m.v.

Indstilling:
Det indstilles, at udvalget anbefaler over for ØK/byråd, at lokal
planforslaget samt det tilhørende kommuneplantillæg vedtages ende
ligt.

TU har behandlet sagen den 27.02.97, nr. 67.
Indstillingen tiltrådt.

BESLUTNING:

Jr. nr.: _

Rc svaret:
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Pkt.nr: 59
Journalnr.... : 01.07.04 B.lbnr. 25399
Sagsbehandler : AS Sagsid/lbnr. 6814 Fdm. init.

HELÅRSBEBOELSE AF SOMMERHUS - DOKUMENTATION AF 
SAGER * I * * 4

Økonomi:
Bilag: brev fra Politimesteren af 19.02.97 
Sagsfremstilling:
Jægerspris Kommune har den 10.02.95 og 30.05.95 til politiet 
anmeldt henholdsvis 348 og 48 husstande for overtrædelse af plan
lovens § 40 angående helårsbeboelse af sommerhuse.

På opfordring af Politimesteren i Frederikssund er der i disse 396 
sager ialt blevet fremsendt dokumentation i 87 af sagerne.

I et brev af 19.02.97 meddeler Politimesteren i Frederikssund, at 
de resterende anmeldte sager, afvises i medfør af retsplejelovens
§ 749, stk. 1, da der ikke er skabt en rimelig formodning om at et 
strafbart forhold, som forfølges af det offentlige, er begået.

Denne afgørelse kan påklages til Statsadvokaten for Sjælland inden
4 uger efter, at kommunen har fået meddelse om afgørelsen.

Indstilling:
Til drøftelse.

TU har behandlet sagen den 27.02.97, nr. 65.
Udvalget tager politimesterens afgørelse til efterretning.

BESLUTNING:
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Journalnr.... : 09.01.00 B.lbnr. 25388
Sagsbehandler : MM Sagsid/lbnr. 6803

BERETNING OM JÆGERSPRIS KOMMUNES MILJØINDSATS 
1996

Pkt.nr: 60

Fdm. init.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Bilag: Udkast af 18.02.97 til tilsynsberetning for 1996.

Hvert år skal kommunerne indsende en beretning over sin admini
stration af visse dele af miljøområdet til Miljøstyrelsen. Beret
ningen skal desuden offentliggøres.
En vigtig del i beretningen er optælling af de tilsyn, der er ført 
på forskellige virksomhedstyper, og af de nødvendige opfølgninger 
på disse tilsyn. Endvidere opgøres arbejdsindsats

Opgørelse for 1996: Der er ført 37 tilsyn, fordelt på 27 virksom
heder mm. 1 listevirksomhed har fået kapitel 5-godkendelse (Labo- 
tek A/S, Landerslewej 60) .

Årets tema: overholdelse af 2 meter dyrkningsfri bræmmer langs 
alle vandløb, der er naturlige og/eller højt målsatte. De offent
lige vandløb er bedømt i forbindelse med vedligeholdelse. Øvrige 
vandløb i landbrugsområde er fundet på 4 cm kort, og i et vist 
omfang besigtiget. Der er sendt 7 indskærpelser om reglerne.

Vurdering af tilsynet: Ved drøftelsen af tilsynsberetningen for 
1995 anmodede teknik- og miljøudvalget teknisk forvaltning om at 
ændre arbejdsformen, således at der blev ført flere tilsyn.
Der er ført et antal tilsyn nogenlunde svarende til 1995.

Forslag til 1997: Der vil til mødet foreligge en plan for tilsyn 
1997.
Arets tema bliver overholdelse af harmonibestemmelserne for 
erhvervsmæssigt dyrehold. Forvaltningen vil benytte en ny mulighed 
for at indkøbe udtræk af det centrale husdyrregister for at få 
ajuourførte oplysninger om dyrehold på enkeltejendomme, og dermed 
bedre mulighed for at indkredse mulige problemsteder.

Indstilling:
at udkastet anbefales overfor økonomiudvalg og byråd.

TU har behandlet sagen den 27.02.97, nr. 51.
Indstillingen tiltrædes.

BESLUTNING:

Jr. nr.: 

Besvaret:
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Pkt.nr: 61
Journalnr.... : 13.03.01P20 B.Ibnr. 25383
Sagsbehandler : HPS Sagsid/lbnr. 6798 Fdm. init.
KOMPETENCE TIL TEKNISK FORVALTNING VEDR.
KOLLEKTIV VARMEFORSYNING * i

Økonomi i
Sagsfremstilling:
Regelgrundlag: Lov nr. 382/1990 om varmeforsyning

Bekendtgørelse nr. 196/1991 om tilslutning m.v. til 
kollektive varmeforsyningsanlæg 
Energiministeriets skrivelse af 6. maj 1994 om 
forbud mod etablering af elopvarmning

Byrådet vedtog i 1994 projekter for fjernvarmeforsyning af 
Jægerspris, Over Dråby og Neder Dråby samt naturgasforsyning af 
Kyndby, Dalby og Lyngerup. I 1995 blev tillige godkendt projekt 
for fjernvarmeforsyning af Gerlev og Landerslev. I forbindelse med 
varmeprojekterne blev samtidig besluttet forbud mod etablering af 
elopvarmning.
I 1996 vedtog Byrådet tilslutningspligt for ubebyggede grunde samt 
ejendomme med grundareal over 1.400 nr indenfor Jægerspris Kraft
varmes og HNG's forsyningsområder, i alt 265 ejendomme.
Forvaltningens bemærkninger:
Byrådet kan i særlige tilfælde meddele fritagelse for tilslut
ningspligten samt forbudet mod etablering mod elopvarmning, jf.
§14 i bkg. 196/1991 samt elforbudsskrivelsen. Det vil typisk være
i forbindelse med opførelse af lavenergihuse. Ved lavenergihuse 
forstås huse, hvor der forbruges mindre end 50 % af det tilladte i 
forhold til Bygningsreglementet.
Der har udviklet sig en praksis, hvor Energistyrelsen meddeler 
fritagelse, hvis der er tale om 1-2 lavenergihuse i eksisterende 
byområder.
Det foreslås derfor, at teknisk forvaltning i forbindelse med 
almindelig byggesagsbehandling bemyndiges til at give fritagelse 
for tilslutningspligt samt fritagelse for forbud mod etablering af 
elopvarmning i områder med kollektiv varmeforsyning, jævnfør Ener
gistyrelsens retningslinier. Efterfølgende kan Teknik- og miljøud
valget orienteres om meddelte fritagelser.
Kommunens afgørelser kan påklages til Energistyrelsen, jf. §19 i 
bkg. 196/1991.
Indstilling;
Det indstilles overfor ØK/BY, at
- teknisk forvaltning bemyndiges til i særlige tilfælde at 
meddele fritagelse for tilslutningspligt samt fritagelse for
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forbud mod etablering af elopvarmning i områder med kollektiv 
varmeforsyning, jævnfør Energistyrelsens retningslinier

TU har behandlet sagen den 27.02.97, nr. 61.
Indstillingen tiltrædes.

BESLUTNING:

( \ ) j A c q J I j o  t l i
v ^

Jr. nr.: __

Besvaret: 

i ;en til: {W c
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Pkt.nr: 62
Jourrxalnr. ... : 13.03.03P20 B. Ibnr. 25382
Sagsbehandler : HPS Sagsid/lbnr. 6797 Fdm. init.

TILSLUTNINGSPLIGT FOR EJENDOMMEN MATR. NR. 7 D 
GERLEV BY OG SOGN TIL KOLLEKTIV VARMEFORSYNING

Økonomi;
Sagsfremstilling:
Regelgrundlag: Lov nr. 382/1990 om varmeforsyning

Bekendtgørelse nr. 196/1991 om tilslutning m.v. til 
kollektive varmeforsyningsanlæg

Byrådet vedtog den 17. september 1996 tilslutningspligt for 
ubebyggede grunde samt ejendomme med grundareal over 1.400 m2 
indenfor Jægerspris Kraftvarmes og HNG's forsyningsområder, i alt 
265 ejendomme.

Ejendommene blev udvalgt på baggrund af energidistrikt inddeling. 
Det har efterfølgende vist sig at ejendommen matr. nr. 7D Gerlev 
by og sogn, beliggende Lyngerupvej 28, ikke har været registreret 
korrekt. Derfor har denne ejendom ikke modtaget påbud om tilslut
ningspligt .

Forvaltningens bemærkninger;
Projektforslag om tilslutningspligt skal sendes i høring hos be
rørte grundejere i 4 uger jf. bkg. 196/1991. Herefter kan Byrådet 
vedtage projektet.

Indstilling;
Det indstilles at anbefale overfor ØK/Byråd at

- der fremsendes projekt for tilslutningspligt til kollektiv 
varmeforsyning for ejendommen 7D Gerlev by og sogn

- at TMU bemyndiges til at kunne vedtage tilslutningspligt 
efter høringsrunden

TU har behandlet sagen den 27.02,97. nr. 62.
Det indstilles overfor økonomiudvalg og byråd at:

1. Jægerspris kommune fremsender forslag til tilslutningspligt 
til kollektiv varmeforsyning for ejendommen 7 d Gerlev by 
og sogn.

2. Teknik- og miljøudvalget bemyndiges til at kunne vedtage 
tilslutningspligt efter høringsrunden.

Administrationen den 3. marts 1997.
Teknik- og miljøudvalgets bemyndigelse gælder kun denne konkrete
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Pkt.nr: 63
Journalnr 00.01A01 B.lbnr. 3701
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 2781 Fdm. init.

EFTERRETNINGSSAGER/ORIENTERINGSSAGER.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Referat fra chefgruppens møde den 19. februar 1997.

Protokollater fra møder i samarbejdsudvalget på rådhuset den 7. og 
19. februar 1997.

Kommuneforeningen i Frederiksborg Amt fremsender meddelelse om 
foreningens årsmøde fredag den 18. april 1997 kl. 15.00 på Hotel 
Marienlyst, Helsingør.
Kommuneforeningen i Frederiksborg Amt fremsender udskrift fra møde 
i foreningen den 30. januar 1997.

PPR fremsender orientering om nyansætttelser på PPR.

BESLUTNING:
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Journalnr.... : 00.01A01 B.lbnr. 1376

Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 1361

MEDDELELSER FRA:

Pkt.nr: 64

Fdm. init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

a . Formanden

b. Øvrige medlemmer

c . Kommunaldirektør

BESLUTNING
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Dagsorden for LUKKET møde i

ØKONOMIUDVALGET
mandag, den 10.03.97 , kl. 14.30, udvalgsværelse nr.II

DAGSORDEN FOR MØDET:
Pkt.nr. 65 PERSONSAG
Pkt.nr. 66 OPSIGELSE MED PENSION AF OVERLÆRER 
Pkt.nr. 67 OPFØRELSE AF NY INSTITUTION
Pkt.nr. 68 TEKNISK ENERGIRÅDGIVNING FOR SOGNESKOLEN MØLLE

GÅRDSKOLEN SOLBAKKESKOLEN OG RÅDHUSET 
Pkt.nr. 69 ESROGÅRD 
Pkt.nr. 70 MEDDELELSER FRA:


